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Z Á Ř Í  2 0 1 1  
 

 

 Tímto zpravodajem začínáme seriál o křestních jménech. 
Budeme se věnovat vždy nejčastějším jménům daného měsíce, která 
jsou v obci Černá v Pošumaví a v obcích k ní přináležejících. 

 

Nejoblíbenější jméno v naší obci je VÁCLAV. Je to jméno 
původem slovanské a znamená „více slavný“. V naší obci je 20 
nositelů toho jména. Svátek připadá na 28. září. 

 

Hned za ním je velmi oblíbené jméno MARIE. Toto jméno 
znamená „milovaná Bohem“ nebo „moře hořkosti“ a je to jméno 
původem hebrejské a egyptské. Svátek připadá na 12. září a najdeme 
u nás 19 Marií. 

 

Na třetím místě je jméno MICHAL. Znamená „podobný Bohu, 
jako Bůh“ a je to jméno původem hebrejské. V naší obci je 13 
nositelů tohoto jména a svátek připadá na 29. září. 

 

ReZp 
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Seriál o našich obcích po roce 1945 

 – Dolní Vltavice část  7. 

 
Čteme si z Pamětní knihy Dolní Vltavice 

 
Vážení přátelé, 
především pro naše starší spoluobčany jsem připravil tuto část 
z Pamětní knihy Dolní Vltavice, kterou založil a psal v roce 1955 
kronikář, ředitel základní školy a předseda MNV František Nejedlý. 
Celý obsah je uložen na webových stránkách obce v sekci Kronika a 
historie, ale právě starší lidé většinou málo ovládají techniku 
internetu a byli by o tuto část historie ochuzeni. 
 
Z á n i k  o b c e  K y s e l o v   
 Od 1. ledna 1950 spravuje MSK i politickou obec Kyselov, 
který dříve spolu s Kozí Strání, tvořil samostatnou obec. Po válce však 
byly obě vesnice slabě osídleny, na Kozí Stráni zůstala pouze jedna 
rodina rakouské státní příslušnosti a jeden osídlenec, všichni do roku 
1948. Od té doby je pak celá vesnice úplně prázdná. 
Vesnici Kyselov osídlili čtyři zemědělské rodiny v roce 1946, ale ty 
po krátké době přesídlily do Dolní Vltavice, takže i vesnice Kyselov 
byla od té doby liduprázdná. Pouze několik samot podél silnice 
k Dolní Vltavici, které patřily k obci Kyselov, byly osídleny příslušníky 
pohraniční stráže a zaměstnanci statku. 
Od roku 1950 byly pak z těchto samot, a tedy celé vesnice Kyselov, 
osídleny pouze domy č. p. 22 a 24. Na jaře 1954 se obě rodiny 
z těchto domků odstěhovaly, a tak zůstal Kyselov bez trvalého 
osídlení. Budovy a domky byly buď již dávno bouračkami, nebo 
pomalu chátraly, pozemky obhospodařoval státní statek spolu 
s vltavickými a tak je pochopitelné, že se Kyselov stal pouhou osadou 
Dolní Vltavice. 
 



3 
 

M í s t n í  n á r o d n í  v ý b o r  
 Od 1. ledna 1952 se přeměnila Místní správní komise 
na Místní národní výbor. V organizačním složení a v řízení obce se nic 
neměnilo, jediná významná změna byla ta, že MNV již nebylo 
jmenováno, ale svobodně voleno všemi občany v obci a po svém 
zvolení bylo Okresním národním výborem ve své funkci pouze 
potvrzováno. 
 Dnem 1. dubna 1952 odchází z obce dosavadní předseda MNV 
František Augsberger a na veřejné schůzi občanů 21. dubna 1952 byl 
zvolen nový MNV ve složení: 
předseda MNV  - František Nejedlý, ředitel školy 
zástupce předsedy MNV - Vojtěch Pártl, vedoucí 

poštovního úřadu  
referent zásobovací - Vilém Augsten, účetní státního 

statku 
referent zemědělský - František Chromík, dělník 

státního statku 
referent hospodářský  - Miroslav Košina, hostinský 
referent kulturní - Zdeňka Stehlíková, učitelka 

mateřské školy 
referent bezpečnostní - Jan Zadražil, lesní hajný 
  

Rozdělení práce, pravomoci a zodpovědnosti mezi jednotlivé 
referenty se zde velmi dobře osvědčilo, každý z referentů zodpovídal 
za svůj pracovní úsek. Jen záležitosti vskutku důležité byly 
projednávány na společných zasedáních pléna MNV. 
 V roce 1954 byl vydán nový zákon o národních výborech a 
na jeho základě došlo k novým volbám do MNV. 

16. května 1954 bylo pak při společných volbách tajným 
hlasováním zvoleno 9 členů národního výboru, kteří si na svém 
prvním zasedání rozdělili funkce v MNV. Dosavadní referentský 
systém padl a struktura nového MNV vypadala takto: 
předseda MNV - František Nejedlý, ředitel školy 
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tajemník MNV  - František Valter, účetní státního statku 
člen rady MNV - Miroslav Košina, hostinský 
 
 Tato tříčlenná rada přebrala funkci dosavadních referentů, 
běžné záležitosti a korespondenci vyřizoval tajemník MNV. Svou práci 
vykonávali členové rady v době mimo své normální zaměstnání a byli 
částečně odměňováni pravidelnou měsíční odměnou. 
Zbývajících šest členů MNV se nezabývalo vyřizováním běžných 
záležitostí, ale byli rozděleni do komise kulturní a zemědělské. 
V komisi kulturní byli: Pavel Troják, lesní dělník, jako předseda 
komise; Zdeněk Tengler, důstojník PS útvaru, jako člen a Katka 
Lukašáková, dělnice státního statku, jako členka. 
V komisi zemědělské byli: Richard Dušek, vedoucí státního statku, 
jako předseda, Josef Lukašák, kočí st. statku, jako člen a Růžena 
Válová, krmička st. statku, jako členka. 
Komise kulturní sledovala v obci záležitosti nejenom kulturní, ale i 
školské, zdravotní, sociální apod. a komise zemědělská záležitosti 
zemědělské, hospodářské, zásobovací a bezpečnostní. Své poznatky a 
potřeby občanů sdělovali pak jednotliví členové radě MNV, která 
zasedala na společné poradě pravidelně každý týden, anebo se větší 
problémy řešily na zasedáních celého MNV, které se konalo každý 
měsíc. 
 Místnímu národnímu výboru měl být pomocníkem v jeho 
práci Výbor žen, který byl v obci ustaven na jaře 1954 a byl 
sedmičlenný. 
 Po volbách do MNV byla v červnu 1954 ustavena trestní 
komise, které předsedal Miroslav Košina, tajemníkem byl František 
Valter a členy Josef Vála a Štefan Sedlák. Tato komise řešila 
nesrovnalosti v obci a menší případy, ponejvíce smírčím řízením. 
 V roce 1948 byl v obci ustaven i místní akční výbor Národní 
fronty, v němž byli zástupci všech složek. Předsedou byl Miroslav 
Košina, členy Josef Vála, Vojtěch Pártl a František Chromík. Pole jeho 
působnosti bylo však ve zdejší obci velmi malé. 
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Ž i v o t  p o l i t i c k ý   
 Ze čtyř politických stran Národní fronty v naší zemi byly 
po osídlení Dolní Vltavice ustaveny dvě organizace – Komunistická 
strana Československa a Národně socialistická strana – obě v roce 
1946. Při volbách do Národního shromáždění dostali komunisté 67 
hlasů, národní socialisté 23 hlasů a ostatní strany neměly žádný hlas. 
Dne 30. května 1948 probíhaly zde jako všude v celé republice nové 
volby do Národního shromáždění, při nichž se volila pro všechny čtyři 
strany jednotná kandidátka. Hlasů proti této kandidátce nebylo. 
Kromě voleb devíti členů do MNV, se volil i zástupce do okresního a 
krajského národního výboru. 28. listopadu 1954 pak znovu probíhaly 
v obci volby a byl při nich zvolen navržený kandidát Štefan Figura 
z Malšína. Oboje poslední volby probíhaly v obci klidně a důstojně. 
Volební místností byla vždy školní tělocvična, která byla k tomu 
vhodně vybavena. 
 
P o m ě r y  k u l t u r n í  a  z d r a v o t n í   
Pro kulturní podniky sloužila dobře od roku 1945 dřevěná montovaná 
stavba, kterou po osvobození postavili příslušníci čsl. armády na 
prostranství za školou. Dřevěné desky i ostatní části byly tehdy 
dovezeny z bývalého německého vojenského tábora v Černé. Vojáci 
tuto budovu pak používali jako kuchyň a jídelnu, občané pořádali ve 
velkém sále taneční zábavy, filmová představení a jiné kulturní 
podniky. V roce 1948 byla však stavba na příkaz Okresního národního 
výboru v Českém Krumlově rozebrána a převezena do Domoradic, 
jako budoucí ubikace pro dělníky. Ztráta tohoto kulturního střediska 
– účelně a na vhodném místě postaveného – byla dlouho pociťována. 
 Náhradou za tento kulturní sál byla upravena třída 
v 1. poschodí bývalé školy /č. p. 2/ jako kulturní stánek a zde pak byly 
pořádány kulturní podniky i občasné taneční zábavy. Ovšem kromě 
několika oslav k významným výročím s kulturním programem školy, 
mládeže nebo armády a několika zájezdů kulturních souborů, tato 
obec zvlášť kulturně nežila. 
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 Velkým přínosem v této věci bylo Putovní kino 

československého státního filmu, které začalo na žádost MNV 
dojíždět do obce na jaře v roce 1953. Pravidelně dvakrát měsíčně 
promítalo dětem odpoledne vhodný film a večer pak dva filmy 
pro dospělé. Filmy bývaly hodnotné a byly hojně navštěvovány. 
Průměrný počet účastníků na večerním představení býval 50 – 80 
občanů. Za tím účelem byl kulturní sál v roce 1954 vymalován, 
zakoupeny do něho nové lavice, takže byl pro promítání velmi 
vhodný. 
 V roce 1951 začala do obce zajíždět Pojízdná knihovna 

krajského národního výboru v Českých Budějovicích. V posledním 
roce však jezdila velmi nepravidelně a málo. Knihy z ní si vypůjčovalo 
několik dospělých občanů, mládež a hlavně školní děti. Mívala 
průměrně i s dětmi kolem 30ti čtenářů. 

Veřejná obecní knihovna se začala zařizovat na náklad obce 

v roce 1945. V této době měla asi 500 svazků, mimo příruční 
knihovnu zemědělskou. Do roku 1952 bývala umístěna v budově 
MNV, pak byla ve škole, kde byla v roce 1953 a 1954 místnost pro ni 
vybavena novým nábytkem /knihovničky, stolky, židle, klubovky a 
křesílka/, takže prostorná místnost knihovny byla zároveň čítárnou a 
společenskou místností. Obecní knihovnu a veškerou kulturní činnost 
v obci řídil ředitel školy a učitelka mateřské školy. 

Ve zdravotní péči bylo významnou událostí otevření ošetřovny 
čsl. červeného kříže v roce 1951, kterou na svůj náklad zařídil statek 

Kyselov v 1. poschodí budovy MNV. Čsl. červený kříž pak přidělil 
do obce ošetřovatelku, která měla správu ošetřovny, poskytovala 
první pomoc a sledovala vůbec život v obci po stránce zdravotní, 
t. j. hygienu bydlení, zdravotní stav novorozeňat a dětí vůbec, pomoc 
matkám a podobně. Když pak byla ani ne po roce Čsl. červeným 
křížem odvelena pryč z obce a státní statek přestal mít zájem 
o udržování ošetřovny a doplňování léčivy pro poskytování první 
pomoci, převzal dozor a správu ošetřovny MNV. 
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Léčiva jsou od roku 1952 doplňována z prostředků MNV, Státního 
statku a Čsl. červeného kříže a potřebným poskytovali první pomoc 
samaritáni: Hilda Zadražilová, manželka hajného, Zdeňka Stehlíková, 
učitelka a František Nejedlý, ředitel školy. 
 Na podzim v roce 1952 se podařilo místnímu národnímu 

výboru získat pro Dolní Vltavici ordinační lékařské středisko. Do obce 

začal zajíždět pravidelně každý týden obvodní lékař z Horní Plané a 
po dvě hodiny vždy ordinoval na ošetřovně a obcházel případné 
nemocné. Jeho lékařská činnost se ovšem pro nedokonalé vybavení 
ošetřovny mohla omezit pouze na prohlídky a předepisování léků 
po vyšetření, s těžšími a akutními případy bylo samozřejmě nadále 
nutné jet do Horní Plané nebo do Hůrky. Přesto našim občanům 
velmi pomáhaly tyto ordinační dny a lékař před příjezdem do vsi byl 
často netrpělivě očekáván. 
Od roku 1954 byly pro velké pracovní zatížení lékaře ordinační dny 
zkráceny na polovinu a lékař dojížděl do obce každé první a třetí 
úterý v měsíci – samozřejmě kromě vážných a akutních případů, 
k nimž byl volán. 
 Aby bylo zajištěno v kteroukoliv denní a hlavně noční dobu 
spojení se světem, přihlásil MNV svůj telefon k trvalému spojení, 
takže bylo od roku 1953 možno přivolat do obce v nutných případech 
lékařskou pomoc i v době noční, stejně tak jako sanitní vůz 
pro přepravu do nemocnice. I když se tím částečně zvýšil udržovací 
telefonní poplatek, mělo toto trvalé spojení velký význam pro naši – 
jinak velmi odlehlou – obec a velmi často se osvědčil v případě 
rychlého převozu matek k porodu do nemocnice. 

Je jen zajímavé, že v této době tak málo obcí chápalo velký 
význam trvalého telefonického spojení pro obec po stránce zdravotní 
i bezpečnostní. 

 
Č i n n o s t  h a s i č s k á  -  p o ž á r y  
 Po osídlení obce novými občany uvedl do chodu hasičský sbor 
Josef Vála, který byl do roku 1951 jeho velitelem. O tuto práci měl 
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zájem, takže byl jeho zásluhou sbor hasičů dobře vycvičen, vyzbrojen 
a schopen kdykoli zasáhnout proti požáru. Po jeho rezignaci na tuto 
funkci, celá činnost hasičská viditelně upadala. Noví funkcionáři ani 
velitel neměl již potřebného zájmu, lidé v těchto funkcích se měnili, 
výcvik se neprováděl. V červnu 1953 si dokonce zapůjčila motorovou 
stříkačku vojenská jednotka a poškodili ji tak, že nebyla schopna 
opravy. Teprve po dlouhém vyjednávání byla obci dodána na jaře 
1955 stříkačka nová. Činnost hasičská byla znovu oživena a 
do výcviku byla zapojena hlavně mládež. 
 V posledním desetiletí byly poměrně časté požáry v obci. 
V létě 1949 došlo při uskladňování sena výfukem na půdu v č. p. 22 
k požáru, při němž shořely stodoly a stáje nejen na č. p. 22, ale i 
na sousedních č. p. 21 a 23.  
Dne 23. ledna 1954 došlo k požáru v bytě ředitele školy ve školní 
budově a to pravděpodobně od nezcela vyhaslých kamen. Poněvadž 
byl byt po sobotu a neděli prázdný a uzavřený, oheň se dusil a byl 
zjištěn až téměř po dvou dnech. Bylo veliké štěstí, že nový vzduch 
neměl přístup do místnosti, jejíž okna a dveře dobře přiléhaly, takže 
požár se lokalizoval jen v jedné místnosti, kde vše mohlo jen doutnat. 
Místnost však byla požárem zničena téměř úplně: vnitřní zařízení a 
nábytek vzaly požárem úplně za své. Během roku však byla místnost 
opět uvedena do původního stavu, nově vybavena a opět schopna 
obývání. 
V srpnu 1954 vznikl /z dosud neznámé příčiny/ požár v budově č. p. 2 
v Kyselově, který zničil velkou část hospodářských budov, včetně 
zcela vyhořelého bytu novomanželů. Zničená část se již neopravila, 
takže velké stáje v budově začaly tak chátrat, že dobytek musel být 
přesunut do jiných stájí ve vesnici. Budova č. p. 2 tak zůstala od té 
doby téměř prázdná, kromě jedné stáje krav, která zde zbyla dosud 
ve slušném a zachovalém stavu. 
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P o č a s í  a  p ř í r o d n í  ž i v l y  
 V této kapitole bych chtěl zachytit pouze několik významných 
výkyvů v počasí v posledním desetiletí, tedy nikoliv podrobný popis. 
 V únoru 1946 trvalo asi po pět dní deštivé počasí a napršelo 
tolik vody, že v řece se zvýšila hladina asi 4 metry nad normální stav. 
Bylo to ještě o 15 cm výše než za poslední velké povodně v roce 
1920. Řeka vystouplá ze svých břehů zatopila domy podél, z nichž se 
obyvatelé museli vystěhovat. Konzum u řeky na č. p. 34 musel být 
narychlo vystěhován v noci přivolanou vojenskou jednotkou. 
I veškerý dobytek ze stájí na statku č. p. 2 v Kyselově musel být 
převeden před blížící se povodní do vsi Kyselova. Za této povodně byl 
stržen i nový most přes řeku ve Vltavici, ač byl teprve před devíti 
měsíci postavený. Nápor a síla vody ho prudce rozrazila na dvě 
poloviny, levá polovina byla pak silou vody vržena k levému břehu, 
kde uvázla, kdežto pravá polovina strženého mostu byla vodou 
unášena dál, až narazila na zeď domu č. p. 32 /na ostrově/, kde se 
při přírazu opět rozrazila na dvě části a zůstala viset na místě. 
V tomto malém domku dosud bydleli jeho původní majitelé, Němci. 
Ti večer před blížící se povodní dali krávě, teleti i praseti důkladně 
nažrat a sami se pak s nejdůležitějšími svými věcmi, jistě namáhavě, 
dostali přes rozvodněnou řeku a utekli přes hranice do Rakouska. 
Když pak po opadnutí největšího náporu vody vnikl oddíl čsl. vojska 
do domku, našel ho prázdný, jen dobytek stál ve stáji po kolena 
ve vodě, ale jiné nebezpečí mu nehrozilo. Tak celý domek i zvířata 
v něm zátopu šťastně přežily – uprostřed rozbouřených živlů.  

Tento zvýšený stav vody pak trval asi tři dny, po deštivém 
počasí pak hned napadlo spousty sněhu, že nade vsí sahal mnohde 
navátý sníh až k telefonním drátům. 

Zimy v létech pozdějších pak bývaly mírné s malým množstvím 
sněhu. V místech mimo závěje sahal sníh v průměru do výše jednoho 
metru. 

Rok 1947 byl zvláště suchý a teplý. Ještě v prvních dnech 
prosincových se zde popásal dobytek a pracovalo se na poli. Poměrně 
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suché byly i roky následující – 1948, 1949 a 1950. Obilí bylo dost a 
ve zdejším vlhkém kraji nemusela být ani bída o píci. 

Naopak chladná a deštivá období byla v létech 1954 a 1955. 
Zvláště v červenci v obou létech téměř neustále pršelo, čímž se žně 
oddálily tak, že ještě koncem září 1954, bylo zde u osady Kyselov 
venku žito. Také sena nebylo možno v obou letech usušit a velké 
povodně a rozlitá Vltava zničila v okolí svého řečiště mnoho sena, a 
pokud bylo již pokoseno, odnesla je pryč. Stav vody byl v červenci 
1954 asi tři metry nad normál. Jiných větších povodní v posledních 
létech nebylo, kromě pravidelných a obvyklých vystoupení vody 
z normálního řečiště, pokaždé na jaře za tání sněhu. Stav vody tehdy 
býval nejvýše dva metry nad normál. 

Největší mrazy v posledních létech byly vždy v měsíci lednu a 
pohybují se ponejvíce kolem –°25 °C. Pravá zima s největším 
množstvím sněhu a závějemi, začínala pravidelně rok co rok 
počátkem února. Do té doby bývalo sněhu velmi málo. Silná vrstva 
sněhu začínala pak valem tát koncem března. 

Celkově je možno říci, že podnebí je zde dosti drsné a příroda, 
k člověku často nelítostná, vychovává lidi tvrdé, pevné, nebojácné a 
zdatné. 

 
Pokračování v říjnu - vybírá Ing.František Záhora - kronikář obce! 

 
      

Změna ordinace praktického lékaře  

 

Ordinační hodiny Mudr. M. Štítnického od 1. 9. 2011: 
 

Pondělí 8 – 14:00  
   Středa  15.30 – 17:00  a 17-18:00 na objednání 

 Pátek  8 – 14:00   
 

ReZp 
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Společenská rubrika 

 

V září svá výročí oslaví paní Marie Císařová, 
Jana Richterová, Františka Němečková a pánové 
Václav Vácha, Michal Ščasný a František Kročák.  

Jubilantům přejeme vše nejlepší, hodně 
štěstí, zdraví a pohody v osobním životě. 

  
za SPOZ Věra Daňová 

 
 
 

Milí spoluobčané 

 

Znovu si vás dovoluji upozornit, že na webových stránkách naší obce 
– www.cernavposumavi.cz - najdete mimo jiného i oddíl Historie a 
kronika obce, kde se vám po kliknutí otevřou samostatné webové 
stránky kroniky a dalšího množství různého materiálu.  
Stránky můžete otevřít i samostatně na adrese: 
www.kronikaobcecerna.estranky.cz. Kromě veškerých kronik a 
dalších historických materiálů je zde možno nalézt setkání lidí 
na různých akcích, vzpomínky pamětníků, různé prezentace a videa a 
především velké množství fotografií z obce, spolků, organizací, 
podniků, výstavby v obci, celý hřbitov a mnoho dalšího. 
Najdete zde i videa z poslední doby /např. Slavnosti obce 2011 a 
další/, prostě každý zájemce o všechno dění, které se již uskutečnilo, 
má zde široký prostor výběru.  
Webové stránky kroniky a dalšího materiálu jsou propojeny i se sítí 
Facebook. 
 

    Ing. František Záhora, kronikář a autor 

 

http://www.cernavposumavi.cz/
http://www.kronikaobcecerna.estranky.cz/
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Poděkování 

Chtěla bych velice poděkovat Vám všem, kteří jste věnovali své 
věci potřebnějším v naší charitativní sbírce. 

Irena Pekárková 

Svatba 

 V sobotu 27. 8. 2011 se konala po dlouhých letech svatba 
na OÚ v Černé v Pošumaví. Své společné „ano“ si řekli paní Kateřina 
Rusová a pan Libor Pešek. 
Přejeme jim dlouhá léta spokojeného života.  

Za SPOZ V. Daňová 
 

Zprávy z obce 

Jistě jste si všimli, že se u nás v obci s prací nijak nezahálí, naopak 
přibylo spousty nového: 

- Na zahradě mateřské školky přibyla tabule čmáralka a pirátská 
loď, na které jsme získali dotace od Krajského úřadu. 

- Podél silnice ve směru na Frymburk se vyměnily lampy 
veřejného osvětlení a v obci Mokrá byly mimo dosavadní střed 
obce nainstalovány lampy nové, což bylo částečně také 
dotováno Krajským úřadem. 

- Až za kemp Jestřábí III a přímo k hotelu Jestřábí došlo 
k protažení vodovodu a kanalizace, na což přispěla majitelka 
kempu a Pensionu Jestřábí paní Lomecká. 

- Byl položen nový asfaltový povrch na místní komunikaci 
od pošty až k domu č. p. 36. 

- V současné době stále ještě probíhá přestavba půdy základní 
školy na družinu, firma JS Tým Český Krumlov si zaslouží 
pochvalu za to, že se svého úkolu po počátečních problémech 
chopila na výbornou. 

Irena Pekárková 
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www.nemovitostilipno.cz 
 

Nákup, prodej nemovitostí 

Zajišťujeme právní servis, hypotéky, výkup 

nemovitostí s dluhem 

Spolupracujeme s předními RK, developery a 

investory v CZ, AT, NL 

Poptáváme pro soukromého zemědělce - 

zemědělskou i jinou půdu, restituční nároky. 

S možnou platbou ihned! 

!!! Ihned vykoupíme chatu přímo u břehu 

Lipenské přehrady za Vaši cenu!!! 

Kontakt: tel. 720 101 603 p. Cnota 

e-mail: aaanemovitosti@centrum.cz 

http://mail.exothobby.cz/src/compose.php?send_to=aaanemovitosti%40centrum.cz
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Jak si děti ve školce povídají?  

 

Učitelka před spaním: „Aničko, sundej si sponky!“ 
Anička: „Ale babička říkala, že si je mám nechat.“ 
Učitelka: „A co říkala mamka?“ 
Anička: „Že si je mám sundat.“ 
Učitelka: „A koho poslechneš?“ 
Anička: „Dědečka.“ 
 

Vašík: „Říkám to nerad, ale chce se mi kadit.“ 
 

Nellinka: „Já už příště nebudu plakat, já budu slibovat.“ 
 

Julinka na výletě viděla „mrtvý kosti“. 
 

Julinka: „Moje babička má na kytkách všice.“ 
 

Babička Nellinky: „Co měl slon velký?“ 
Nellinka: „Kakání.“ 
 

Učitelka chce pomoct Nellince obkreslit chobotnici 
Nella: „Učitelko, vem si svůj papír!“ 
 

Nella: „Že nemám bačkorky naruby?“ 
 

Julinka: „Ale ona má hodně židel!“ 
 

Vendulka: „Já už nemám v zubu bombu, už mi ta bomba spadla.“ 
 

Julinka: „Kdo tu bude, až odejdou všechny děti do školy?“ 
Učitelka: „Přijdou jiné děti.“ 
Julinka: „Aha, a na těch nových dětech budete pracovat.“ 
 

Julinka: „Já doma s taťkou vařím.“ 
Učitelka: „A co umí taťka dobrého?“ 
Julinka: „Všechno, i párky.“ 
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Honzík Z.: „Ono leje, jako konvička.“ 
 

Simonka: „To je vánoček.“/vánoční stromeček/ 
 

Učitelka: „Nellinko, máš špatně bačkorky.“ 
Nellinka jednu sundá a povídá: „Tu druhou mám dobře!“ 
 

Honzík H.: „Asi tu nikdy nebudu spát, jsem odepsanej.“ 
 

Kryštof při sledování divadelního představení plakal pro maminku a 
najednou se rozzářil: „Hele, prasátka, jak se sem dostali?“ 
 

Natálka: „Můj kůň bude Růženek a Simonky Sněženek, protože to je 
klukovo jméno.“ 
 

Nellinka při úklidu hraček: „Mě bolí záda, já už jsem z toho sbírání 
korálků vydejchaná.“ 
 

Nella říká učitelce: „Až budeš chtít bejt velká, jako já, tak se mě 
zeptej, já ti to pak řeknu.“ 
 

Učitelka: „Nellinko, proč nemáš gumičku?“ 
Nella: „Aby sem jí můžela hledat.“ 
 

Julinka při hře najednou volá: „Ježíšmarjá, objekt!“ 
 

Vojta: „Tam v tý škole to bylo pěkně nakřáplý a docela dost pod 
úroveň.“ 
 

Vojta: „Paní učitelko, řekněte rodičům, ať Julče koupí větší slipy, že jí 
kouká zadek.“ 
 

Lilinka po vánocích: „Táta dostal tričko, ve kterém se potí, ale nebude 
se potit.“ 
 

Ládík se dočekal na Ježíška. 
 

Nellinka: „Vy jste takový kradenci, že mi to berete!“ 
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Učitelka: „Honzíku, co jsi to postavil?“ 
Honzík Z.: „To je takovej pošoupl.“ 
 

Vojta povídá ráno tetě Monice: „Neruš můj zažívací proces.“ 
 

Máša a Gituška při hře: 
Máša: „Já budu máma a ty budeš sestra.“ 
Gita: „A kdo bude táta? Já budu teda táta.“ 
Máša: „Ale ty nemůžeš být táta, tátové mají pivo.“ 
Gita: „Tak já budu pít pivo.“ 
 

Učitelka: „Ty jsi takový Budulínek.“ 
Ládík: „Ne, ne, já jšem mamkovi žlato.“ 

Věra Radová, MŠ 
 
 

Informace o divadelních 

představeních – podzim 2011 

 

Obec opět objednala permanentky do Městského divadla 
v Českém Krumlově. Nadále je zajištěna doprava tam i zpět v rámci 
předplatného – odjezd vždy v 18:05 ze zastávky. 

 

Nabídka představení: 
20. září: Záhada aneb zapřená láska (T. Topfer a O. Brousek) – 
Fidlovačka Praha 
říjen: Žena vlčí mák (H. Maciuchová). 
listopad: Fígl (A. Vránová, V. Postránecký, M. Vančurová) – Divadlo 
Ungelt Praha 
prosinec: Ostře sledované vlaky (Divadlo Mladá Boleslav). 
leden: Zamilovat se (J. Paulová, P. Zedníček) – Divadlo Kalich Praha. 
 

Permanentky lze zajistit u paní M. Kantorové – tel.: 602 677 706 
V. Daňová 
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Gastronomie 

Sezónní pokrmy ze šumavských hub 
 

150 g Smaženice z lišek 

150 g Smaženice z lesních hub 

180 g Pečený filet z candáta na houbovém rizotu 

150 g Kančí guláš s houbami a špekovým knedlíkem 

200 g Houbový knedlík s uzeným masem a jablkovým zelím 

 

Aquapark 
Dárek pro školáky do nového školního roku! 

 

V měsíci září zveme do aquaparku Wellness Hotelu Frymburk všechny  

školáky do 12 let zdarma. 

Na začátku října se mohou malí návštěvníci těšit  

na výherní slosování o zajímavé ceny. 

Platí pro děti do 12 let v doprovodu alespoň jedné dospělé osoby. 

Neplatí pro organizované skupiny. 
 

Víkend s módou 16. - 18. 9. 2011 

Módní přehlídka návrhářky Terezy Sabáčkové 

(výherkyně Nejlepší svatební šaty 2010) 
 

Proměny - vizážistka a stylistka Eva Vodňanská 

Vlasový mág Michal Moučka 

 

Host večera - Eva Čížkovská - hvězda seriálu Ordninace v růžové 

zahradě 
 

Kontakt: +380 735 208, info@hotelfrymburk.cz, www.hotelfrymburk.cz 

mailto:info.wellness@hotelfrymburk.cz
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Soutěž hasičů 

Dne 17. 9. 2011 se uskuteční  

soutěž o putovní pohár  
starosty Obce Černé v Pošumaví. 

 
Začínáme ve 14 hodin a od 17 hodin bude 

k tanci a poslechu hrát  
                                      kapela „DUO NÁVRATY“. 

Srdečně zve sbor dobrovolných hasičů! 

 

Letní soutěž 

 

Dne 20. 8. 2011 hasiči pořádali Zábavné odpoledne. Mimo 
jiné si mohli účastníci vyzkoušet přejezd přes rybník na kole.  
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K večerní zábavě potom hrála kapela Pipí Problém Český 
Krumlov. Akce se vydařila a děkujeme všem, kteří se na její přípravě a 
průběhu podíleli!  

 ReZp 

Zprávy ze školy 

 
Letos během prázdnin byla MŠ vymalována a v chodbě 

v přízemí bylo položeno nové lino. Na zahradě přibyly nové prvky – 
pirátská loď a tabule. 
Ve škole se vybudovalo podkroví, kde je umístěna družina a kabinety. 
Topení se bude dodělávat v další etapě. 
Ve třídě máme interaktivní tabuli (finanční prostředky jsme získali 
tím, že jsme zapojeni do výzvy EU „Peníze školám“). 

 
Věra Daňová 
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VÝUKA NÁBOŽENSTVÍ VE ŠKOLNÍM ROCE 2011/2012 
 

Vážení rodiče! 
Obracím se na vás s nabídkou výuky náboženství. I v letošním 

školním roce můžete vaše dítě na tuto výuku přihlásit. Můžete takto 
učinit: 
- osobně na farním úřadě ve Světlíku, Frymburku, Horní Plané, Černé 
v Pošumaví nebo v Hořicích na Šumavě 
- telefonicky nebo SMS na č. t.: 777 251 021,  
- e-mailem: farafrymburk@seznam.cz . 
 Při přihlašování elektronickou poštou uveďte, prosím, jméno 
dítěte; věk; školu, kterou navštěvuje; adresu (popř. telefon). 

Výuku náboženství bychom chtěli zahájit začátkem října a 
proto vás prosím, abyste přihlášky podávali nejpozději do 15. září. 

K výuce náboženství se mohou přihlásit děti od 2. třídy. 
 
 Předem vám děkuji. 

 
P. Ivan Marek Záleha, O.Praem. 

administrátor 
 
 

Soutěž – nejhezčí květinové okno 

 

 V dubnovém zpravodaji byla vyhlášena soutěž o nejhezčí 
květinové okno. Na obecních stránkách (www.cernavposumavi.cz) jsou 
vyfocena okna, která stojí za to shlédnout. Do soutěže můžete hlasovat 
i pro okno, které na webových stránkách není a tím ho do soutěže 
přihlásit. 
Prosíme, abyste vybrali nejhezčí okno a svůj návrh dali do schránky 
na OÚ! 

Děkujeme! 
Věra Daňová 

http://www.cernavposumavi.cz/
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Mobilní sběrný dvůr 

Dne 17. 9. 2011 se uskuteční svoz velkoobjemového a nebezpečného 
odpadu obce Černá v Pošumaví.  
 

Časové rozvržení: 
 

před Obecním úřadem     8:30 -   9:30 
parkoviště u pošty      9:30 - 10:15 
Bližná /náves/     10:20 - 11:00 
Dolní Vltavice /zastávka autobusu/  10:10 - 11:40 
Muckov /náves/    12:00 - 12:30 
Plánička/Lesní domky/   12:40 - 13:00 
Mokrá /náves/    13:15 - 13:45 

ReZp 

 

 

 

Pozvánka 

 

 
SPOZ Vás srdečně zve do Rexu 

v sobotu 1. 10. 2011 od 14:00 hodin 

na odpolední posezení pro střední a starší 
generaci.  

Hudba – p. Vojík. 
 

 

 

V. Daňová 
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Oznámení redakce 

 Redakce oznamuje, že příspěvky můžete posílat 

elektronickou poštou na adresu podatelna@cernavposumavi.cz, 

nebo je předat v písemné podobě na Obecním úřadě. Uzávěrka 

Zpravodaje na měsíc říjen bude 25. září 2011. 

ReZp 

mailto:podatelna@cernavposumavi.cz

